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Geachte meneer Warris en mevrouw Bos,

U hebt het college op 13 november 2017 artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over de

aanpak van ondermijnende criminaliteit. In deze brief beantwoorden wij uw vragen

puntsgewijs.

1. Sinds wanneer maakt de gemeente Oss deel uit van de Taskforce Brabant Zeeland?

Per 2O74.

2. Waarop is de financiële bijdrage van de gemeente Oss aan deze Taskforce gebaseerd?

Bestuurlijk is afgesproken dat de Provincie Noord-Brabant, de Brabantse B5-gemeenten en de

gemeente Oss financieel bijdragen. Gemeente Oss draagt jaarlijks € 25.000 euro bij (de

Brabantse S-gemeenten jaarlijks elk 100.000 euro). Dit om o.a. vanaf 2014 aanspraak te

kunnen maken op de landelijke gelden van (destijds) het Ministerie van Veiligheid en Justitie.

3. Welke partijen maken naast de gemeente Oss nog meer deel uit van Taskforce Brabant

Zeeland?

De Taskforce Brabant Zeeland bestaat uit het ministerie van Veiligheid en Justitie, het

Openbaar Ministerie (OM), de politie, de Belastingd¡enst, het RIEC, de Koninklijke

Marechaussee (KMar) en alle gemeenten in Brabant en Zeeland.

4. Hoe is de besluitvorming om als gemeente Oss deel uit te maken van de Taskforce

Brabant Zeeland tot stand gekomen?
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Op 3 juni 2014 heeft het college ingestemd met deelname en financiering aan de taskforce

5. Wat is de inbreng van de gemeente Oss in deze Taskforce en op welke wijze wordt de

gemeenteraad van Oss hierbij betrokken?

Via het Veiligheidsoverleg, de Bestuurlijke Regiegroep en de Integrale Stuurgroep Oost-

Brabant kunnen we als gemeente Oss invloed uitoefenen op de Taskforce. De Taskforce is een

schakel bij de aanpak van ondermijnende criminaliteit en komt het terug in de algemene

terugkoppeling hieronder, b.v. in de jaarlijkse veiligheidsplannen.

6. Waarom wordt de gemeenteraad van Oss niet actief door de Taskforce Brabant Zeeland

over beleid of over de voortgang geïnformeerd?

Zie vraag 5. De Taskforce is een schakel binnen de aanpak van ondermijnende criminalitelt

die het mogelijk maakt om regio breed met het probleem aan de slag te gaan. De

terugkoppeling over de Taskforce is onderdeel van de algemene aanpak over ondermijning.

In de kamerbrief 'Aanpak ondermijnende criminaliteit in Zuid Nederland: rapportages van de

Taskforce Brabant Zeeland en Intensivering Zuid Nederland van 75 juni 2076 schreef minister

van der Steur over het formele einde van Taskforce Brabant Zeeland. In de kamerbrief

'Voortzetting gezamenlijke aanpak zware criminaliteit in Zuid-Nederland'van 1 juni 2077

meldt minister Blok dat de aanpak wordt vervolgd en versterkt. De Taskforce Brabant Zeeland

en Intensivering Zuid Nederland hebben een samenwerkingsovereenkomst en een vervolgplan

opgesteld.

7. Op welke manier is de gemeente Oss als onderdeel van de Taskforce betrokken bij het

opstellen van deze samenwerkingsovereenkomst en dit vervolgplan voor intensieve

aanpak van de ondermijnende problematiek?

De plannen worden ambtelijk voorbereid en besproken en vastgesteld via de bestuurlijke

gremia zoals aangegeven in vraag 5.

8. Krijgt de gemeenteraad van Oss inzage of inspraak in dit vervolgplan, aangezien Oss deel

uitmaakt van de Taskforce Brabant Zeeland?

Zo ja, wanneer?

Zo nee, waarom niet?

Het plan zelf wordt in principe niet apart ingebracht in de raad aangezien het een onderdeel is

van de totale aanpak van ondermijning. Momenteel zijn we bezig om de aanpak van

ondermijnende criminaliteit via een plan van aanpak en via het integrale beleidskader beter te

borgen. Dit zijn documenten die ter inzagelinspraak zullen zijn voor de raad.
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De rijksoverheid stelt dat gemeenten verantwoordelijk zijn voor de opvang en zorg voor

slachtoffers van mensenhandel in de gemeente. Ook moeten gemeenten hun rol in de aanpak

van mensenhandel verder invullen. Bijvoorbeeld door actieve signalering van mensenhandel.

Maar ook door beleid en regelgeving te maken ter ondersteuning van de aanpak van

mensenhandel.

9. Heeft de gemeente Oss beleid om mensenhandel aan te pakken?

Er is geen apart beleid mensenhandel. Mensenhandel is een vorm van ondermijning en wordt

meegenomen in het plan van aanpak Ondermijnende criminaliteit dat momenteel vorm

gegeven wordt.

10. Zijn er gevallen van mensenhandel bekend binnen onze gemeente?

Ja, in de gemeente Oss zijn gevallen van mensenhandel bekend. Het Team Mensenhandel van

de politie Oost-Brabant registreert signalen mensenhandel. Uit de politieregistratie blijkt dat in

2Ot7 vier slachtoffers en twee verdachten van mensenhandel woonachtig zijn in Oss.

In het rapport 'Provincie Noord-Brabant dd 7 juni 2017 over de aanpak van ondermijnende

criminaliteit in het buitengebied' staat:

"lJit de WODC Monitor 2016 komt naar voren dat gemeenten vooral samenwerken met de

politie (92Vo), het RIEC (B7o/o) en andere gemeenten (640/o). De samenwerking is veel minder

intensief met provincies, de FIOD, Inspectie SZW en overige partners, zoals de Koninklijke

Marechaussee. In Brabant geeft bijna 80o/o van de gemeentelijke respondenten aan geen of
incidenteel contact te hebben met de provincie als het gaat over de bestuurlijke aanpak."

11. Met welke van bovengenoemde en niet genoemde partners werkt de gemeente Oss

samen?

Afhankelijk van de casus of het signaal wordt een beroep gedaan op betrokken partners.

Standaard partners zijn OM, politie, belastingdienst en het RIEC. Afhankelijk van de casus

kan gedacht worden aan FIOD, Inspectie SZW maar ook aan andere straf- en zorgpartners als

dit een meerwaarde heeft.

12. Hoe komt deze keuze tot stand?

Zie vraag 11, dit is afhankelijk van de casus

13. Op wat voor manier is de Omgevingsdienst Brabant Noord bij d¡t thema betrokken?

Bijvoorbeeld met controles van vrijkomende agrarische bebouwing?

Zie het antwoord bij vraag 14.
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14. De Omgevingsdienst Brabant Noord heeft voor Oss een achterstand van controles. Geldt

dat ook voor controles die belangrijk zijn bij de aanpak tegen ondermijnende criminaliteit

in het buitengebied?

Zo ja, wat voor gevolgen heeft dat?

Het klopt dat de ODBN een achterstand heeft van controles. Wel is het zo dat de achterstallige

controles op een later tijdstip alsnog worden uitgevoerd. Ze komen dus niet te vervallen.

Ondermijning heeft in het jaarlijkse WH-plan altijd een hoge prioriteit. Als een controle

vanuit de aanpak van ondermijning door de ODBN nodig is, wordt hij uitgevoerd. Deze

controles gaan voor op het reguliere programma. De ODBN niet de enige die de gemeente Oss

inzet in de aanpak van ondermijnende criminaliteit. Ook de bouwtoezichthouders van de

gemeente doen regelmatig controles op o.a. het gebied van strijdig gebruik, huisvesting van

arbeidsmigranten, bewoning van recreatieparken, et cetera. We werken hierbij nauw samen

met de politie en de brandweer, die ook op veel locaties controleren.

Als laatste wil ik u meegeven dat de gemeente Oss mee gaat doen aan het project

Intensivering Toezicht Veehouderijen. Dit is een regionaal project waarbij we samen met de

Provincie in 2018, 2019 en 2020 alle veehouderijen of voormalige veehouderijen gaan

controleren op milieu, strijdig gebruik, asbest maar vooral ook ondermijnende activiteiten

Met vriendelijke g roet,

Burgemeester en wethouders van Oss.

De burgemeester,
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Øs
Drs. W.J.L. Buijs-Glaudemans
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